

Discover Fire

PASTOR'S
CORNER



2025... A YEAR OF HOPE? YES!



We are now almost two months into the new year. Depending on where you are at politically, you have been edified or (and) challenged by the new administration. Depending on where you are in your ecclesiology (i.e. you view and relationship of the Church including her leadership - local and universal), you have been edified or/and challenged by the state of the Church in the world. Regardless of where your informed positions and sentiments may be, we do not let that take away what belongs to us as Christians, HOPE.

This is the theme chosen for this Jubilee year. Remember that Christian hope is not a mere “positive attitude,” it is the trust and knowledge that ***that which we hoped for, Christ, has come and continues to be present in the Church, walking with us.*** To be a Christian then is to walk in hope always, to walk with Christ. From this conviction comes the theme of the Jubilee, Pilgrims of Hope.

Lets live in hope as we continue our pilgrimage together. In the Archdiocese, we have reasons for hope as we celebrate 175 years of the presence of Christ through the Church in Western Washington which providentially falls under the same time as the Jubilee year. To celebrate and participate in the indulgence that comes from a Jubilee year, the Archdiocese is inviting all the faithful to do the following spiritual exercises:

1. Make a confession
2. Receive the Eucharist
3. Visit one of the following sites: St. Joachim Mission in Lummi, St. Peter Mission in Suquamish, St. James Cathedral in Seattle, or the new Vietnamese Martyrs church in Tukwila.
4. Do a holy hour in Eucharistic adoration and conclude with the Our Father, the Profession of Faith in any of its forms, and end with an invocation to Mary.

You can do this individually or put a group together. If anyone is interested in organizing a group for Parish Family 30, let me know and we can come up with a game plan!

There is also much hope as we enter the next phase of Partners in the Gospel. I am currently finalizing the list of key parishioner volunteers to invite to be part of the Parish Family Advisory Council, so please keep that endeavor in your prayers. Once that team is defined, they will be trained to begin the next phase which is parishioner input.

In the love of Christ,
Fr. Carlos



HOLY SPIRIT PARISH



ESPAÑOL AL REVERSO

ST. JOHN THE BAPTIST



2025... ¿UN AÑO DE ESPERANZA? ¡SÍ!

Ya estamos a casi dos meses de haber comenzado el nuevo año. Dependiendo de su posición política, la nueva administración lo ha edificado o lo ha desafiado. Dependiendo de su posición eclesiológica (es decir, su visión y relación con la Iglesia, incluido su liderazgo, local y universal), el estado de la Iglesia en el mundo lo ha edificado o lo ha desafiado. Independientemente de cuáles sean sus posiciones y sentimientos informados, no permitamos que eso nos quite lo que nos pertenece como cristianos: la ESPERANZA.

Éste es el tema elegido para este año jubilar. Recordemos que la esperanza cristiana no es una mera “actitud positiva”, es la confianza y el conocimiento de que ***lo que esperábamos, Cristo, ha venido y sigue estando presente en la Iglesia, caminando con nosotros.*** Ser cristiano es, pues, caminar siempre en la esperanza, caminar con Cristo. De esta convicción nace el tema del Jubileo: Peregrinos de la esperanza.

Vivamos con esperanza mientras continuamos nuestra peregrinación juntos. En la Arquidiócesis, tenemos motivos para la esperanza al celebrar 175 años de la presencia de Cristo a través de la Iglesia en el oeste de Washington, que providencialmente coincide con el año jubilar. Para celebrar y participar en la indulgencia que proviene de un año jubilar, la Arquidiócesis invita a todos los fieles a realizar los siguientes ejercicios espirituales:

1. Haz una confesión
2. Recibir la Eucaristía
3. Visite uno de los siguientes sitios: Misión de San Joaquín en Lummi, Misión de San Pedro en Suquamish, Catedral de San Jaime en Seattle o la nueva iglesia de los Mártires Vietnamitas en Tukwila.
4. Hacer una hora santa en adoración eucarística y concluir con el Padrenuestro, la Profesión de Fe en cualquiera de sus formas y finalizar con una invocación a María.

Puedes hacerlo de forma individual o formar un grupo. Si alguien está interesado en organizar un grupo para la Familia Parroquial 30, ¡avísame y podemos elaborar un plan de acción!

También hay mucha esperanza al entrar en la siguiente fase de Socios en el Evangelio. Actualmente estoy finalizando la lista de feligreses voluntarios clave para invitar a formar parte del Consejo Asesor de la Familia Parroquial, así que por favor mantengan esa iniciativa en sus oraciones. Una vez que se defina ese equipo, se los capacitará para comenzar la siguiente fase, que es la de las aportaciones de los feligreses.

En el amor de Cristo, P. Carlos